
 

 

 

 Center for Sundhed 
 

Hospitalsplanlægning 

 

Kongens Vænge 2 

3400 Hillerød 

 

  

Ref.: mlau 

 

Dato: 26. januar 2016 

 

 

 

POLITIKERSPØRGSMÅL 

 

 

 
Spørgsmål nr.: 221 

Dato: 11. december 2015 

Stillet af: Lise Müller (F) 

Besvarelse udsendt den: 27. januar 2016

 

 

Spørgsmål: 

For nogle måneder siden spurgte jeg om der var planer om at lukke Frederiksund for 

indtag af medicinske patienter mellem 20-08. Jeg forstod svaret sådan at det var der 

ikke planer om. (se venligst spørgsmål 174). 

 

D. 27/11 var der en artikel i FAA om at man laver om på akutklinikken, der kan få de 

følger at nogle borgere, der ville være blevet indlagt i Fr.sund nu bliver det i Hillerød. 

Forslaget har angiveligt været i høring. 

 

Jeg mener at det forslag lægger sig rimelig tæt op af mit spørgsmål. Jeg vedhæfter hhv 

svar og artikel her. Udfra min opfattelse, så forstår jeg faktisk ikke hvorfor de overve-

jelser ikke præsenteres i svaret. Jeg vil gerne bede om svar på hvad den konkrete plan 

er, på hvilken baggrund og med hvilke konsekvenser. 

 

Svar: 

Direktionen på Nordsjællands Hospital har af ressource- og kapacitetsmæssige årsager 

besluttet pr. 1. februar 2016 at omlægge modtagelse af de akutte medicinske patienter, 

således at visiterede patienter i aften- og nattetimer modtages direkte i de medicinske 

stamafdelinger på Nordsjællands Hospital – Frederikssund. De 10 senge i Akutmodta-

gelsen vil således være lukkede udenfor dagtid, men der kan fortsat modtages patien-

ter døgnet rundt i Frederikssund.  

 

For at sikre et fornuftigt flow og hensigtsmæssig ressourceudnyttelse vil de 10 senge i   

Akutklinikken i Frederikssund være lukket i tidsrummet 19-07 alle ugens dage. De pa-

tienter, som er indlagt i Akutklinikken på lukningstidspunktet flyttes til de 3 stamafde-

linger i Frederikssund, som tilføres plejeressourcer til denne opgave. Der vil forsat væ-

re åbent i akutklinikkens spor for behandling frem til kl. 22.  

 

De patienter, som meldes/visiteres af CVI i lukningstidsrummet, vil fortsat blive visi-

teret til Hillerød eller Frederikssund i henhold til de gældende visitationsretningslinjer.  

 

Omlægning af modtagelsen af akutte patienter i Frederikssund har betydet ca. 3 mill.kr 

i besparelse, og er uden kvalitetsmæssige og faglige konsekvenser. 

 

Forslaget har været i høring i VMU som led i budgetlægning for 2016.  


